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SKUPgTINI CRNE GORE

Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika SkupStine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budzet, sa Trece sjednice odrzane 11. decembra 2023. godine, podnosi

izvieStaj
0 razmatranju IZVJEStAJA 0 STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE

ZA2022. GODINU

Odbor se, u uvodnom obracanju predsjednika Odbora Regulatorne agencije za 
energetiku i regulisane komunalne djelatnosti upoznao sa sadrzajem Izvjestaja o stanju 
energetskog sektora i sa cinjenicom da su 2022. godinu posebno obiljezila investiciona 
ulaganja EPCG-a u ukupnom iznosu od 41 mil. eura ili cetiri puta vise u odnosu na 2021. 
godinu, ali i da u strukturi ulaganja polovina tih investicija odnosi se na kupovinu 
imovine Toscelik-a, a proizvodni kapaciteti su ostali na istom nivou kao i 2019. godine. 
Ukazano je da su, od uvodenja podsticaja za investicije za regulisane kompanije, CEDIS i 
CGES, realizovane investicije u distributivni i prenosni sistem od oko 460 miliona eura, 
uz ostvaren neznatan rast mrezarina. Takode, upoznao je Odbor da od sarinjavanja ovog 
izvjestaja Crna Gora kasni godinu dana sa donosenjem nacionalnog energetskog i 
klimatskog plana, i da se strategija u oblasti razvoja energetike razvoja bazira na aktu iz 
2014. godine.

Saop§tio je, izmedu ostalog, da je proizvodnja energije iz hidroelektrana bila 
manja, dok je iz termoelektrane bila veca u odnosu na 10-godisnji prosjek; da postoji 
trend pada tehniikih i komercijalnih gubitaka; da je poboljSan kvalitet isporuke 
elektricne energije; da su CGES i CEDIS bili izlozeni rastu cijena na trziStu elektricne 
energije zbog kupovine energije za pokrivanje gubitaka; da kada se uzime u obzir paritet 
kupovne moci u Evropi cijena elektricne energije za domacinstva u Crnoj Gori je ispod 
prosjeka u EU; da je ukupna vrijednost imovine privrednih drustava sa vecinskim 
drzavnim vlasnistvom u energetskom sektoru iznosila 2.200 mil. eura ili 45% imovine 
svih privrednih drustava sa ovakvim vlasnistvom; da je CGES ostvario debit od 20,3 mil. 
eura, EPCG debit od 3,9 mil. eura, dok je CEDIS poslovao sa gubitkom od 11,6 mil. eura.

Predsjednik Odbora Agenije, iskazao je zabrinutost povodom cinjenice da 
Skupstina nije usvojlla tri prethodna izvjestaja o stanju u energetskom sektoru Crne 
Gore, i pored priznanja koja Agencija dobija od medunarodnih institueija za uspjesnost u 
radu, te da ovakva situaeija, po njegovom misljenju, ugrozava nezavisnost regulatora,

Imajuci u vidu da je Agencija donijela konaenu odluku da se elektriCna energija za 
domadinstva pove^a za 5,63% na osnovu zahtjeva CEDIS-a, poslanike je interesovalo da 
li je bilo moguce napraviti uStede na nekim drugim pozieijama ako je poznato da je broj 
zaposlenih u CEDIS-u porastao za 360 radnika i u EPCG-u za oko 30% u odnosu na 2020. 
godinu, a znajuci da Vlada ne moze uticati na ogranifenje cijene,

Polazeci od navoda u izvjestaju, da je donijeta odluka i zakljucen ugovor o 
koncesiji za izgradnju HE „Komarnica", postavljeno je pitanje da li se i dalje planiraju



aktivnosti na tom projektu s obzirom na eventualne posljedice po zivotnu sredinu i 
mogu^nost devastacije tog prostora, a da bi dobili svega 3,5% od proizvodnje elektrifne 
energije uz ulaganje od 400 mil. eura.

Na Odboru je bilo miSljenje da Crna Gora ne koristi puni potencijal svojih 
energetskih kapaciteta, posebno kada se sagleda ucesce solarne ili energije dobijene iz 
vjetroelektrana u ukupnoj proizvodnji elektricne energije. U vezi sa tim, postavijeno je 
pitanje da li energetska mreza kojom raspolaze Crna Gora moze da prihvati nove 
proizvodne kapadtete, ako je u javnosti poznato da odreden broj stranih investitora 
iskazuje interesovanje za ulaganja ali i da se, potencijalno, mogu suociti sa problemima 
prikljucivanja na mre2u,

Nakon rasprave i izjaSnjavanja, sa sedam glasova „uzdr2an", Izve§taj o stanju 
energetskog sektora u Crnoj Gori za 2022. godinu nije dobio potrebnu vecinu na Odboru.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odreden je poslanik Drazen Petrid
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